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1. MTÜ Kagu Ühistranspordikeskuse asutamisel osalemine
2. SA Võrumaa Arenduskeskuse asutamisel osalemine

1.  MTÜ Kagu Ühistranspordikeskuse asutamisel osalemine

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp.
Seoses maavalitsuste likvideerimisega (riigi reformiga) 1. jaanuaril 2018. a, on majandus- ja 
kommunikatsiooni ministrid teinud maavanematele ülesandeks leida organisatsioon, kes hakkab 
ühistranspordi korraldamisega tegelema. 
Eestis on ühistranspordi korraldamine praegu tagatud kahel erineval moel - paljudes maakondades,
sealhulgas Võrus, Valgas ja Põlvas tegelevad sellega maavalitsused. Jõgeva- , Harju-, Pärnu- ja 
Järva maakonnas tegelevad sellega omavalitsuste osalusega sihtasutused või MTÜ-d. 
Arutelude käigus on jõutud kokkuleppele, et Põlva- ja Võrumaa võiksid ühistranspordikeskuse 
üheskoos teha. 
Riik eraldab ühistranspordi organiseerimiseks  2,3 senti liinikilomeetri kohta (Võrumaal ja 
Põlvamaal kokku umbes 4 milj. liinikilomeetrit), seega peaaegu 93 000 eurot aastas. 
Lisaks on riigieelarves ette nähtud projektipõhised tulud (arendustegevused). Täna sõidavad bussid
liiga aeglaselt. Tuleb püüelda selle poole, et bussijuht ei peaks pileteid müüma, inimesed saaksid 
bussis valideerida oma varem ostetud kiipkaardi. See kiirendaks oluliselt bussi liikumist ühest 
punktist teise. 
Tõenäoliselt 2019. aastal antakse ka koolibussiliini raha ühistranspordikeskusele, kes organiseerib 
veo, järelvalve jne.

Toimus arutelu.

Volikogu esimehe ettepanek oli, osaleda MTÜ Kagu Ühistranspordikeskuse tegevuses ja volitada 
vallavanem Merike Prätz asutamisel osalema.



Komisjoni liikmete ettepanek oli, suunata küsimuse arutelu volikokku. Anda vallavanem Merike 
Prätzile volitus MTÜ Kagu Ühistranspordikeskuse asutamises osalemiseks.

2. SA Võrumaa Arenduskeskuse asutamisel osalemine

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp.
Maavalitsuste juures tegutsev Arenguagentuur on moodustatud omavalitsuste ja riigi poolt. 
Arenguagentuur pakub info- nõustamis- ja koolitusteenust ettevõtetele, vabaühendustele ja 
kohalikele omavalitsustele. Arenguagentuur on siiani teinud planeeringuid ja maakonna 
arengukavasid, annab toetust Võru turismiinfopunkti ülalpidamiseks, teeb brožüüre, korraldab 
reklaamiüritusi jne.
2018. aastast kui lõpetavad tegevuse maavalitsused, tuleb eelpool nimetatud ülesannete täitmiseks 
moodustada Majandus- ja Kommunikatsiooniministri arvates Sihtasutus Võrumaa Arenduskeskus. 
Asutajaks oleksid Võrumaa omavalitsused. 

Tiit Tõnts: Kas see asutus hakkab siis korraldama ka maakonna laulu- ja tantsupidu?
Kurmet Müürsepp: Praeguse seisukoha järgi küll.

Tiit Tõnts: Kas eesmärk on sel aastal Sihtasutus Võrumaa Arenduskeskus ära moodustada?
Kurmet Müürsepp: Jah, sest 1. jaanuarist 2018. a peab sihtasutus maavalitsuse asjad üle võtma.
Arvestatud on 13-15 põhitöökohaga.

Tiit Tõnts: Kas töötajate tööle võtmine toimub konkursi teel või viiakse maavalitsuse töötajad üle 
uude asutusse?
Kurmet Müürsepp: Inimesed, kes peaksid tööle jääma võiks üle viia uude asutusse, kui saadakse 
kokkuleppele.

Tiit Tõnts: Milline on meie osalus?
Kurmet Müürsepp: 50 eurot on osalustasu. Aastamaks on veel teadmata.

Marika Anton: Kas SA Võrumaa Arenduskeskus saab olema alternatiiv kogu maavalitsuse tööle?
Tiit Tõnts, Kurmet Müürsepp: Maavalitsuse hoones tegutseb veel Keskkonnainspektsioon, Maa-
amet, Perekonnaseisuamet. 

Tiit Tõnts: Sihtasutuse tegevuse osas on palju lahtiseid küsimusi - üldine rahastamine, kes 
korraldab ürituse „Eesti 100”, millise ressursiga? Samas kõrvale jääda me ei saa. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, suunata küsimuse arutelu volikokku. Anda vallavanem Merike 
Prätzile volitus SA Võrumaa Arenduskeskus asutamises osalemiseks.
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